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Utdragsbestyrkande 

 

Plats och tid  Åsele kommunhus. KS-sammanträdesrum    2023-06-01    9.00 – 11.20 

Paragrafer  11-18 

Beslutande  Gunnel Jonsson Kommunstyrelsen Ordförande

  Sylvia Samuelsson Kommunstyrelsen 

  Gunilla Abrahamsson Astma- och allergiförbundet 

  Kerstin Isberg  Reumatikerförbundet 

  Sören Skoglund Riksförbundet HjärtLung 

  Stig Danielsson Hörselskadades riksförbund 

  Dagny Nilsson Synskadades Riksförbund 

   

Närvarande ersättare Anne Westman Kommunstyrelsen  

  Lena Danielsson Astma- och allergiförbundet   

 

Övriga deltagare Dan Eriksson   Sekreterare 

  Monica Gahlin  Kollektivtrafiksamordnare (§ 14) 

    

Utses att justera Sylvia Samuelsson 

 

Justeringens tid och plats Socialkontoret  

 

Sekreterare   

  Dan Eriksson 

Ordförande   

  Gunnel Jonsson 

Justerare   

  Sylvia Samuelsson    

 

ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ  Tillgänglighetsrådet   

                          Sammanträdes- 2023-06-01 Datum för anslagets uppsättande:  

                          datum: 

                            Datum för anslagets nedtagande:   

Protokollets förvaringsplats:  Socialkontoret i Åsele 
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§ 11 Mötets öppnande 
 

 

 

Ordförande Gunnel Jonsson hälsade alla välkomna och öppnade mötet. 
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§ 12 Godkännande av dagordning 

  

 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att godkänna dagordningen 

  



   ÅSELE KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

   

   Tillgänglighetsrådet 2023-06-01 Sida 5 av 12 
 

________________________________________________________________________________________ 
Tillgänglighetsrådet 
Signatur 

 

 

§ 13 Val av protokolljusterare 

 

 

 

Sylvia Samuelsson föreslås att justera dagens protokoll. 

 

 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att välja Sylvia Samuelsson att jämte ordförande justera dagens protokoll 
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§ 14 Information angående Ringbil 

 

 

 

Vid föregående möte beslutades att bjuda in någon som kan ge mer utförlig 

information angående Åsele kommuns Ringbil. 

Monica Gahlin deltar därför i dagens möte via telefon. Monica är 

kontaktperson för kollektivtrafikfrågor i Åsele och Dorotea kommun. 

En ringbil går enligt tidtabell men måste förbeställas - det är således 

anropsstyrd trafik. Att resa med ringbilen har samma pris som en bussbiljett 

för samma sträcka. Resan bokas på telefonnummer: 0771-100 110 senast kl 

17:00 dagen före avresa. 

I Åsele kommun finns möjlighet att nyttja 2 typer av ringbil:  

- Länstrafikens ”länsturer” till grannkommuner - där finns tidtabeller att se på 

Länstrafikens hemsida (tabussen.nu). 

- Kommunens områdesindelade turer mellan byar och tätort - där finns inga 

tidtabeller att se via Länstrafiken. Informationen finns endast på kommunens 

hemsida. 

När det gäller de områdesindelade turerna är Åsele kommun indelad i fyra 

geografiska områden, där ringbil kan beställas en dag i veckan från respektive 

område. Ringbilen går mitt på dagen med uppehållstid på serviceorten (Åsele, 

Fredrika) mellan kl 10 - 12. Hämtnings- och lämningstider avgörs beroende på 

avstånd från resenärens hemort till serviceorten. Det är entreprenören som 

samordnar resorna utifrån beställningarna.                                                         

Alla som bor i respektive område har möjlighet att beställa och nyttja 

ringbilen. Ringbilen ska ses som en service som ersätter buss/linjetrafik där 

sånt saknas. Passagerare betalar biljett enligt Länstrafikens taxa, som utgår från 

antal kilometer samt ålder. Normalt höjer Länstrafiken sin taxa en gång per år. 

Resan bokas hos Regionens gemensamma bokningscentral.   

Ringbilarna körs på samma avtal som Region Västerbottens sjukresor. För 

Åsele kommun har nyligen upphandling skett - där har Lapplands Transport 

avtal med start 1/6 -23. 
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Mötet framförde önskemål om förbättrad information angående kommunens 

områdesindelade ringbilsservice - t.ex. ett samlat informationsblad på 

kommunens hemsida som är lätt att skriva ut. Mötet ansåg även att en samlad 

information om ringbilar kunde skickas ut till samtliga hushåll inom 

kommunen - t.ex. i samband med kommunens information i Åsele Nytt. 

 

 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar: 

att Monica gör förslag på informationsblad om kommunens ringbilar och 

skickar detta till Tillgänglighetsrådet för synpunkter innan det publiceras på 

kommunens hemsida. 

att Monica kontaktar kommunchef ang möjlighet att göra utskick om ringbil 

till samtliga hushåll inom kommunen, t.ex. via Åsele Nytt. 
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§ 15 Föregående protokoll 

 

 

 

Genomgång av föregående protokoll. 

Inga frågor eller synpunkter framkom. 

 

 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att lägga föregående protokoll till handlingarna 
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§ 16 Uppföljning - rutiner för löpande underhåll av gator 

och trottoarer 

 

 

 

Ledamöter har till detta möte gjort egen ”inventering” av gator och trottoarer 

inom Åsele tätort som har stora behov av underhåll. Bl.a. finns stora skador på 

Vasagatan, Ängsvägen, Genvägen, Storgatan. Lista över gator med stora skador 

har lämnats till sekreterare - detta för att rådet vid nästa möte ska kunna följa 

upp sommarens underhåll. 

Tekniska enheten har till detta möte lämnat meddelande att de under denna 

vecka (v. 22) påbörjar inventering och reparation/underhåll av gator och 

trottoarer enligt sina nya rutiner för löpande underhåll. 

Rådet har uppmärksammat bristande målning/markering vid övergångsställen 

i centrala Åsele och vill be Tekniska enheten se över detta. En bristfällig 

markering försvårar tillgängligheten för personer med nedsatt syn.  

 

 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar  

att ordförande lämnar brev till Tekniska enheten med önskemål om att se över 

bristande målning/markering vid övergångställen i samband med nuvarande 

inventering/underhåll av skador. 

att vid nästa möte göra en uppföljning av kommunens löpande underhåll av 

gator och trottoarer genom den inventering (lista) som rådets ledamöter har 

gjort. 
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§ 17 Tillgänglighet 

 

 

 

- Ordförande har av en kommuninvånare fått information om svårigheter att ta 

sig in till biblioteket via entrén. Personen använder Permobil - gropar och 

ojämnheter utanför entrén gör det svårt att passera då Permobilen blir 

”hängande” mellan framhjul och tippskydd i groparna. Den automatiska 

dörröppnaren upplevs vara felinställd då dörren går igen alldeles för fort innan 

man hunnit passera. 

Ordföranden meddelar att hon kontaktat kommunens tekniska enhet som ska 

ändra inställning för dörröppnaren samt åtgärda markskadorna framför entrén. 

 

- Ledamot har uppmärksammat att det saknas möjlighet till vila för kunderna i 

många av butikerna i Åsele. Om butiken kunde ställa ut några stolar skulle det 

underlätta för de kunder som av olika anledningar inte har ork att stå/gå 

längre perioder. Mötet diskuterar om Tillgänglighetsrådet kan medverka till att 

påminna butikerna angående detta behov.  

 

- Ledamot har uppmärksammat att sopkärl ställs ut på trottoar vid dagar för 

sophämtning - detta medför att trottoaren ofta är helt blockerad för 

gångtrafikanter som därmed tvingas korsa trottoarkanten ut på gatan för att 

kunna passera. Detta medför stor fallrisk för personer med 

funktionsnedsättning, t.ex. de som måste nyttja rollator samt synskadade. 

Mötet diskuterar om kommunen har regler hur sopkärl ska ställas ut, så det 

minimerar störningar för gångtrafikanter. 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att ordförande kontaktar butikschefer i Åsele för att informera om behovet av 

vilomöjligheter i butiken. 

att sekreterare kontaktar Tekniska enheten så de till nästa möte kan informera 

om vilka regler som Åsele kommun har angående sopkärlens placering vid 

sophämtning 
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§ 18 Övriga frågor 

 

 

 

- Ledamot frågar om Tillgänglighetsrådet får möjlighet att yttra sig inför 

kommunens årliga beslut om taxor och avgifter. 

Ordföranden uppger att underlag för kommunens taxor och avgifter har 

skickats ut på remiss till råden inför beslut. Underlaget har varit väldigt 

omfattande och svårt att överblicka. Förändringar av taxor har inte alltid varit 

tydligt markerat. Det har även varit svårt att få en helhetsbild av hur 

kommunens taxor/avgifter kan komma att förändras då inte samtliga av 

kommunens verksamheter funnits med i utskickat underlag. På grund av detta 

samt att det varit svårt att hinna få in remissvar i tid har rådet flera gånger 

avstått från yttrande. 

 

- Ledamot har frågor om regler/riktlinjer för färdtjänst samt riksfärdtjänst. 

Tillgänglighetsrådet har vid möte 2022-03-24 tagit upp egenavgift för färdtjänst 

samt vid möte 2022-06-09 fått information om kommunen nya riktlinjer för 

färdtjänst samt riksfärdtjänst. 

Sekreterare informerar kort om gällande regler för kommunens färdtjänst och 

riksfärdtjänst. Protokoll från tidigare möten samt gällande riktlinjer skickas till 

de ledamöter som ej var med i Tillgänglighetsrådet föregående mandatperiod. 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att sekreterare skickar protokollsutdrag från tidigare möten då rådet fick 

information om färdtjänst och riksfärdtjänst till de ledamöter som ej närvarade 

då. Nuvarande riktlinjer för färdtjänst samt riksfärdtjänst ska bifogas. 
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- Ordförande informerar om de problem som kan uppstå när företag via 

telefonförsäljning säljer in byte av telefonabonnemang till personer som saknar 

internet och mobilt bank-ID. Ofta har det uppstått svårigheter när dessa 

abonnemang ska sägas upp då företagen ofta saknar kundtjänst med möjlighet 

till personlig kontakt, utan endast kan kontaktas via internet där bank-ID krävs 

för identifiering. Anhöriga får inte heller framföra kundens önskemål om 

förändringar.  

Mötet diskuterar de svårigheter som överlag uppstår i kontakten med företag 

och myndigheter för personer som ej har internet eller mobilt bank-ID.   

 

- Ledamot från Reumatikerförbundet informerade om hur dialogen fortgår 

med Åsele kommun/Åsele simhall angående möjlighet att söka bidrag för att 

bekosta ombyggnation av nuvarande bassäng för att möjliggöra varmbad för 

sjuk- och rehabiliteringsbad. Förbundet behöver få en uppfattning av 

kostnaden för en sådan renovering för att kunna söka pengar från Allmänna 

Arvsfonden. Denna förfrågan ligger nu hos kommunens Tekniska enhet. De 

har till förbundet uppgett att de i dagsläget inte har budget till att bekosta en 

utredning av renoveringsbehov/renoveringskostnad samt göra kalkyl/plan av 

ombyggnationen. I och med detta riskerar hela projektet att stanna av. Mötet 

diskuterar om Tillgänglighetsrådet kan påverka att kalkyl/plan kan tas fram.                                                                                                                                               

  Tillgänglighetrådet beslutar 

att Kommunstyrelsens representant tar med en hälsning från 

Tillgänglighetsrådet till kommande budgetberedning ang. vikten av att denna 

kostnadskalkyl tas fram för att möjliggöra ombyggnation av simhallen 

 

- Ledamot har uppmärksammat att många sopkärl vintertid blir omkullvräkta 

av plogbil och hamnar i diket. Det medför svårigheter för många att kunna 

hämta in sopkärlen efter detta. Finns det regler kring placering av sopkärl vid 

sophämtning samt vem ansvara för att hämta in sopkärl som hamnat lång ner i 

diket efter plogning.  

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att ta upp dessa frågor med Tekniska enheten i samband med frågeställningen 

till nästa möte om Åsele kommuns regler angående sopkärlens placering vid 

sophämtning 


